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VASI ÉPÍTÉSZETI BIENNÁLÉ KÖRMENDEN

Rápli Pál kollégánk, Körmend város főépí-
tésze kezdeményezésére és segítségével 
kezdtük el megszervezni ezt a rendez-
vényt. Csapatunkhoz Pálóczi Zsuzsanna, 
a Körmendi Kulturális Központ, Múzeum 
és Könyvtár igazgatóhelyettese csatlako-
zott, aki lelkesen szervezkedett, rendez-
getett és moderálta is a megnyitót. 
Takács András elnök úr köszöntőjében 
röviden ismertette a biennálé történetét, 
a kiállítási anyag összeállításának mene-
tét, és azt, hogy ezt a válogatást eddig 
Szombathelyen, Kőszegen és Sárváron 
mutattuk be. Nagy örömünkre Bebes 
István, Körmend város polgármestere is 
elfogadta meghívásunkat, szeretettel be-

szélt az építészetről, mint kollektív mű-
vészetről, csapatmunkáról, összjátékról. 
Kiemelte a kiállításon szereplő körmendi 
alkotásokat, a piacot, a sportcsarnokot, a 
kastélypark melletti pavilont és remélte, 
hogy az új körmendi beruházások, mint 
a közelmúltban elkészült Rába-parti Öko-
centrum és a készülő mozi is helyet kap-
nak majd a következő biennálé anyagá-
ban. A megnyitó üde színfoltja volt Virág 
László kitűnő gitárjátéka, aki a Körmendi 
Alapfokú Zene- és Táncművészeti Iskola 
4. osztályos tanulója (felkészítő tanára: 
Fülöp Szabolcs). 
A kiállítást Rápli Pál nyitotta meg, aki 
az építészek szempontjából örömün-

nepként jellemezte az eseményt, hiszen 
annak az álomnak meg is kell valósulnia, 
hogy itt szerepelhessen. Az elkészült 
produktum akkor tekinthető időtállónak, 
ha a tervező örömét leli az alkotásban, 
mellyel a megbízónak használható tere-
ket hoz létre, amely szolgálja a közössé-
get, és illeszkedik a teremtés rendjébe is. 
Éhen Gyula: A modern város című köny-
véből idézve zárta szavait, megemlítve, 
hogy az építészet ügye nem magánér-
dek, hanem közérdek. 
A Vasi Építészeti Biennálé 2022 - kiegé-
szítve a korábbi biennálék körmendi vo-
natkozású tablóival - október 15-ig láto-
gatható.

E Z  T Ö R T É N T

ÉLHETŐ ÖRÖKSÉG - NÉPI ÉPÍTÉSZET MA
G o m b á s  M ó n i k a M át i s n é  G r u b á n ov i t s  An d re a

É l h e tő  ö rö k s é g  -  a  N é p i  Ép í té s ze t i 
Pro g ra m  e re d m é n ye i  ké p e k b e n  c í m m e l 
n y í l t  k i á l l í t á s  s ze p te m b e r  1 5 - é n  a  Va s i 

S ka n z b e n .  A  b e mu t a tó t  a  s ze r ve ző k  a 
köze l mú l t b a n  e l hu n y t  é p í té s z ,  G á c s i 

J óz s e f  Á ko s  e m l é ké n e k  s ze n te l té k . 

S ze p te m b e r  2 0 - á n  n y í l t  m e g  a  Va s i 
Ép í té s ze t i  B i e n n á l é  2 0 2 2  t á r l a t a 

K ö r m e n d e n ,  a  Vá ro s i  K i á l l í tó te re m b e n . 
A  B a t t h yá n y-S t ra t t m a n n - ka s té l y 

e g y ko r i  ko c s i s z í n e  m é l tó  h e l y s z í n t 
b i z to s í t  vá n d o r k i á l l í t á s u n k n a k  a  vá ro s 

s z í vé b e n . 

A Teleki László Alapítvány Népi Építészeti 
Programja a Magyarország területén álló 
védett népi építészeti emlékek megóvá-
sát, részleges vagy teljes helyreállítását, 
azaz szakmai előkészítő dokumentációk 
és kutatások készítését, továbbá az épü-
letek felújítását támogatja. Céljai közé 
tartozik a hagyományos, népi mestersé-

gek és anyaghasználat, a hagyományos 
építő technikák újjáélesztése. 
A szombathelyi bemutatkozást Diószegi 
László, a Teleki László Alapítvány igaz-
gatója nyitotta meg egy kellemesen 
nyárhangulatú, meleg, őszi délutánon. 
A skanzen parasztházaiban látható tárlat 
fotói néhol egy-egy jellemző motívumot 

emelnek ki, máshol madártávlatból vizs-
gálják a népi építészet, a műemléki ér-
tékű vidéki épített örökség helyreállítás 
utáni állapotát. Fő helyet kapott a Gácsi 
József munkásságát összefoglaló tabló, az 
eseményen lányai emlékeztek meg édes-
apjukról. A gyűjtemény november 6-ig 
látogatható a falumúzeumban. 
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E Z  T Ö R T É N T

Pi nté r  G á b o r

Az első célpont Türje volt, melynek nem-
rég felújított premontrei apátsági temp-
lomát régészeti szempontból Orha Zol-
tán régész, az épület felújítás építészeti 
munkáit Bakucz András tagtársunk, a 
falfestmények restaurálásának és be-
mutatásának dilemmáit pedig Heitler 
András festőrestaurátor mutatta be. A 
templomhajóban leülve vetített képes 
előadásokon tudhattuk meg például azt, 
hogy szokatlan módon a kolostor a temp-
lomépülettől északra épült először, vagy 
azt is, miként újult meg a falióra, miért 
vakolták vissza a tornyok falazatát. Arról 
is érdekes elemzést hallhattunk, hogy 
Dorfmeister István bizony kissé lazán 
értelmezte a freskó technikát Türjén, at-
tól függően, hogy a vakolat éppen friss 
volt-e, vagy már megkötött…
Utunkat Zalaszentgróton átutazva Sénye 
irányába folytattuk. A kis zsákfalu szélén 
buszunkból kiszállva kissé fárasztó gya-
loglás után jutottunk fel a Vadász György 
által tervezett Kemence kápolnához, 
amely egyszerűségével, tájba illő nagy-
szerűségével nyűgözött le minket.
Harmadik célpontunk a Somló északi 
oldalán található, nem túl ismert törté-
neti kert, a Doba községben található, 
Új Somlóvárnak nevezett Erdődy kastély 
parkja volt. E sorok írója ismertette rövi-

KAMARAI KIRÁNDULÁS

„Ta nu l m á n y i  k i rá n d u l á s”  c í m m e l  l e t t 
m e g h i rd e t ve  a z  a z  e s e m é n y,  m e l y n e k 

e re d e t i  i d ő p o n t j a  n yá ro n  l e t t  vo l n a , 
d e  s a j n á l a to s  m ó d o n  G á c s i  J óz s e f 

t a g t á r s u n k  h i r te l e n  h a l á l a  á t í r t a 
n a p t á r b e j e g y zé s e i n ke t .  A  m ó d o s í to t t 

d á t u m  í g y  e g y  s ze p te m b e r  köze p i 
s zo m b a t  l e t t ,  n yá r i a s  i d ő j á rá s s a l.

Türje- az apátsági templom megújult homlokzata    

Bakucz András előadása

A templom belső tere

Sénye, a Kemence kápolna és környezete A belső tér

Az emlékfa ültetése

Kilátás a kastély keleti homlokzatától

Csempeszkopács temploma

A fentről beáradó fény

Doba- az Erdődy kastély a tájképi kertbenA restaurált mennyezeti festés Szentségtartó

den történetét, illetve a 2015-ben befe-
jeződött felújítás néhány kulisszatitkát. A 
90 hektáros terület egészét nem tudtuk 
bejárni, de a szépen feltáruló tengelyek 
érzékeltették velünk a park térkapcsola-
tait, távlatait. A bejárathoz közel elhe-
lyezkedő Portásházi tó mellett emlékfa 
ültetésével adóztunk Gácsi József tagtár-

sunk emlékének, aki ennek a kirándulás-
nak fő ötletgazdája volt. 
Hazafelé tartva Bögötén sikerül megtöl-
tenünk korgó gyomrunkat, majd a már 
alkonyatba forduló esti időben egy rövid 
látogatást tettünk Csempeszkopács híres 
román stílusú templomába.
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É P Í T É S Z  K L U B

BUKOVINA, MÁRAMAROS
Pu k l e r n é  Ková c s  E r i k a

2014. áprilisában jártunk Bukovinában és 
Máramaros megyében. Az utazás célja a 

világörökségi védelem alatt álló Bukovinai 
festett kolostorok megtekintése, hazafelé 
pedig a világörökségi védelem alatt álló 

Máramarosi fatemplomok megtekintése volt..

Az út mérlege:  
5 nap alatt 2300 km. Bukovinában 9 festett 
kolostor, illetve kolostortemplom. Márama-
ros megyében 5 fatemplom megtekintése. A 
rendőrség 2 alkalommal megbírságolt minket 
gyorshajtásért. Meglátogattuk Ady Endre szü-
lőházát Ady Endré-n. Meglátogattuk Koltón a 
Petőfi házaspár szobrát. Itt elolvastuk a vilá-
girodalom legszebb szerelmes versét, a „Szep-
tember végén”-t. 13 gyerek várt minket itthon, 
úgyhogy mindig siettünk.
 Bukovina történelmi tájegység, amely so-
hasem volt ország. Az Osztrák-Magyar Mo-
narchia legkeletibb tartománya, de nem volt 
része Nagymagyarországnak. A bukovinai ko-
lostorvidék világhírű, rengeteg hívő és turista 
keresi fel évente. Bukovina kolostorai egyedül-
álló templomok, amelyeknek nemcsak a belső 

falait, hanem a külső homlokzatait is festmé-
nyekkel díszítették. Freskóik elég jó állapotban 
fennmaradtak. A legszebb kolostorokat a 15-
17. században építették, Stefan cel Mare, Pet-
ru Rareș és Alexandru Lăpușneanu fejedelmek 
uralkodása idején és nagy szerepet játszottak 
a kultúra és a politika terén egyaránt. A kolos-
torok jelentős része ma is működik. 
 Utazásunk során megtekintettük a Voroneti 
kolostortemplomot. Ez a templom leghíre-
sebb az összes közül. Kelet-Európa Sixtusá-
nak is nevezik. Innen ered a híres Voroneti 
kék megnevezés. Mănăstirea Humorului a 

„mosolyról” elnevezett település temploma 
után eljutottunk Moldovitába, Sucevitába, 
és Putnába. A nap végén megtaláltuk a há-
zak között megbújó Arbore templomát. A 
következő napon eljutottunk a mai megye-

központba, Suceva-ba, ahol egy nagyvárosi 
bazilikát tekintettünk meg, majd Drago-
mirna kolostora és Patrauti csodálatos kis 
temploma következett. Dragomirna egy ma 
is működő női kolostor, körben hatalmas 
gazdasággal, mezőgazdasági területekkel, 
halastóval, Patrauti pedig egy csodás kis 
ékszerdoboz, világörökség. Hazafelé a Kár-
pátokon a Borsa hágón keresztül jöttünk 
át. A következő napon megtekintettük Má-
ramaros megyében Jód, Sajómező, Barcán-
falva, Budesti és Desesti fatemplomát. Csak 
a legekre volt idő. Mindegyik fatemplom 
világörökségi védelem alatt áll. Mindegyik 
nagyon különleges. Mindegyik gondozott 
temetőben található. A búcsúestet Koltón 
töltöttük. A szállásadónk pazar vacsorával, 
és nagyon nagy szeretettel fogadott minket.
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É P Í T E T T  Ö R Ö K S É G Ü N K

BRINGÁRA FEL!
Tó t h n é  Te m e s i  K i n g a

Napjaink ban a kerék pározás 
v i lágviszonylatban a reneszánszát 
é l i ,  ezzel  szemben Szombathelyen 

már évt izedek kel  ezelőtt ,  és  azóta is 
– köszönhetően kedvező dombor zat i 

v iszonyainak és  te lepülésszerkezetének 
– a kerék pár  széles  körben népszerű 

közlekedési  eszköz.  A módválasz tást 
köz vet lenül  befolyásoló tényezők 

azonban Szombathelyen is  egyre  inkább 
háttérbe szor í t ják  az  össz tel jes í tményen 

belül  a  kerék páros  közlekedés 
részarányát .

Elsőre talán meglepően hangzik, de egy 
2014-es európai felmérés szerint - az EU 
harmadik „legkerékpárosabb” országa va-
gyunk Hollandia és Dánia után. Ennek 
ellenére egy helyi újság 2016. évi olvasói 
cikkében még ez olvasható: „A jelentős szá-
mú, napi közlekedési eszközként kerékpárt 
használók nevében, kérjük az illetékeseket a 
jövőbeni fejlesztési irányok kimunkálásakor 
vegyék figyelembe a kerékpárosok érdekeit is, 
hogy Szombathely igazán kerékpárosbarát 
várossá válhasson.” Hogy ez hatotta-e meg 
a városatyákat, vagy sem, Szombathely vá-
ros Integrált Településfejlesztési Stratégiá-
jának (ITS) nevesített célja, hogy a kerékpá-
ros fejlesztések által 2030-ra a városban 25 
százalékra növekedjen a kerékpáros közle-
kedés részaránya a 2014. évi 19 százalékról.

A kerékpározás reneszánsza vajon egy 
új hobbi, vagy valami más?

Jelen korunk életvitele több mint elgon-
dolkodtató. „A legtöbb város mostanára ki-
csi, amely egykoron nagy volt; és azok, ame-
lyek kicsik voltak, még életemben naggyá 
lettek. Tudván ezek alapján, hogy az emberi 
jólét soha nem virágozhat sokáig egy he-
lyen, ezeket a jelenségeket mindenképpen 
figyelemre méltónak kell tartanom.” Ezek 
Hérodotosz szavai Kr.e. 440 körül írt köny-
vében (Herodotus: The Histories (fordítot-

ta Aubrey de Sélincourt, Penguin Books 
1954., London). Úgy tűnik azonban, hogy 
e tekintetben nem lett jobb a világ Héro-
dotosz óta. A városi élet egyre zsúfoltabb, 
a telkünkről, az utcánkból, a városunkból 
kiszorít bennünket az autó, az előkertek-
ben sem virágok nyílnak, hanem autók 
állnak, és ez a tendencia csak folytatódik. 
Nemsokára eljutunk oda, hogy annyi autó 
lesz, ahány jogosítvány. Természetesen 
mindannyian az idő szorításában a kénye-
lemre törekszünk ma is, nem csak Hérodo-
tosz korában. Összekapcsolunk bizonyos 
tevékenységeket (munkahely, vásárlás, 
stb.), melyek felfűzésére a leggyorsabb 
és legkényelmesebb eszköz az autó. Észre 
sem vesszük, de szinte az autóban éljük az 
életünket, az autó mindig kéznél van. Így 
fordulhat elő, hogy már rövid városi utak 
megtételére, MÁSFÉL KILOMÉTERÉRT IS 
AUTÓBA ÜLÜNK! Meddig folytatódhat va-
jon ez a trend, amikor már most is dugó-
ban töltjük értékes perceinket, óráinkat?
A megoldás, hogy adjuk meg a lehető-
séget a biztonságos közlekedésre mind-
azoknak is, akik az autós közlekedés he-
lyett más közlekedési formát választanak, 
hiszen ha még ők is autóba ülnének, még 
nagyobb dugók keletkeznének. Egyik le-
hetőség az élhető városi környezet meg-
teremtésére a jó kerékpáros közlekedési 
biztosítása városon belül.

2019 végén Szombathelyen a meglévő ke-
rékpárforgalmi létesítmények teljes hossza 
44 km volt. A 2020 és 2022 közötti időszakban 
megépült további közel 16 kilométer kerék-
pározható infrastruktúra-fejlesztés révén a vá-
ros jelentős része, illetve az agglomeráció 
több települése is biztonságosan elérhető-
vé vált. Bár még továbbra is vannak hiány-
zó szakaszok, kezd kialakulni a városban az 
összefüggő kerékpárút-hálózat. A cél, hogy 
2030-ra Szombathelyen minden háztartás-
nak közvetlen kapcsolata legyen a kerék-
páros közlekedési hálózathoz. Ennek egyik 
alapfeltétele a megfelelő infrastruktúra-há-
lózat kiépítése.
A tervezési előírások nem kőbe vésettek, 
hanem igyekszenek követni a legújabb 
elvárásokat. A körforgalmak tervezésé-
re vonatkozó tervezési útmutató 2022. 
évi módosítása többek között éppen a 
kerékpáros közlekedés megkönnyítését 
szolgálta azzal a változtatással, hogy több 
évtizedes szakmai vita után a külföldön 
már sikerrel alkalmazott gyakorlati meg-
oldást átemelte a hazai szabályozásba. Le-
hetővé tette a tervezők számára, hogy – a 
kerékpárforgalmi hálózati kapcsolatok, a 
forgalmi viszonyok, forgalomösszetétel és 
a közlekedésbiztonság szempontjait szem 
előtt tartva – eldöntsék, hogy a körforga-
lom körül vezetett kerékpárút elsőbbségi 
viszonyait hogyan alakítsák ki.

Elsőbbséggel rendelkező kerékpárút

Elsőbbséggel nem rendelkező kerékpárút

Kerékpáros átvezetések sematikus rajza 
(csak lakott területen!)

A fenti séma ábra szemléletesen érzékel-
teti a két szabályozás közötti elvi különb-
séget. A geometria és a kialakítási mód 
meghatározza az elsőbbségi viszonyo-
kat. A tervezés és kivitelezés során pedig 
nagyon fontos, hogy mind a gépjármű-, 
mind a kerékpáros forgalom számára 

azonnal felismerhetők legyenek a cso-
mópontban kialakított elsőbbségi viszo-
nyok, az elvárt közlekedési magatartás. 
Minden tervezett körforgalom esetében 
előzetesen vizsgálni kell a kerékpáros 
forgalom átvezetésének igényeit és le-
hetőségeit. A vizsgálat eredményének 
megfelelően kell megtervezni a csomó-
pontot és a kerékpáros forgalmat kiszol-
gáló infrastruktúra-elemeket.

Minthogy az elsőbbséggel rendelkező 
kerékpárút átvezetés még újszerű meg-
oldás, ezért törvényszerű, hogy van egy 
átmeneti időszak, amíg az ott közleke-
dők számára rutinná válik szabályok he-
lyes alkalmazása.
Közlekedjünk mindenkor figyelmesen – 
gyalogosan, rolleren, kerékpáron, vagy 
akár autóval – a közlekedési társasjáték 
szabályainak betartásával!
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PARTNERSÉG: A REBUILT PROJEKT 

H Á Z U N K  T Á J A

ISMÉT VOLT SZEPTEMBER FESZT 
M át i s n é  G r u b á n ov i t s  An d re a

G o m b á s  M ó n i k a

11

M át i s n é  G r u b á n ov i t s  An d re a

M á j u s  köze p é n  L j u b l j a n á b a n 
ke r ü l t  s o r  a  3 6  h ó n a p o n  á t 

t a r tó  R e B u i l t  n e m ze t köz i  p ro j e k t 
n y i tó ko n f e re n c i á j á ra ,  a h o l  ka m a rá n k 

a  Va s  Vá r m e g ye i  Ö n ko r m á n y za t i 
H i va t a l  ( V V Ö H )  t á r s u l t  p a r t n e re ké n t 

ké pv i s e l te t te  m a g á t . 

Az Interreg CENTRAL EUROPE 2021-2027 
program keretén belül megvalósuló ReBuilt 
projekt célja Közép-Európa építőiparának 
körkörös és digitális megújítása, melynek 
általános célja a fenntartható és körkörös 
gazdaság vonzerejének növelése, valamint 
figyelemfelkeltés, illetve a témával kapcso-
latos tudatosság növelése az építőiparban. 
A projekt fő szervezője a Slovenian National 
Building and Civil Engineering Institute, akik 
tizenhárom partnerrel és hét társult partner-
rel működnek együtt. 
A nyitókonferencián a partnerek Szlovéni-
ából, Olaszországból, Ausztriából, Horvát-
országból, Magyarországról, Szlovákiából, 
Lengyelországból, Csehországból és Német-

országból személyesen vagy online vettek 
részt. Az első napon a ReBuilt projekt általá-
nos adatainak, a főszervezőnek, a stratégiai 
partnereknek, illetve azok társult partnerei-
nek megismerése volt a cél. 
Dr. Balázsy Péter, Vas vármegye jegyzője is-
mertette meg a konferencia résztvevőit a 
VVÖH és kamaránk bemutatkozó anyagával. 
A második napon a projekt menedzsment-
jét ismertük meg, informálódtunk a projekt 
három fő munkarészének feladatköréről, a 
lebonyolítókról, az ütemezésről és a helyszí-
nekről. Zárásként az első munkarész elindí-
tásáról esett szó, felelőse a magyarországi 
BURST Nonprofit Kft. Az első workshopok 
ősszel lesznek, várhatóan Budapesten.
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Immár másodszor  rendez te  meg a 
Magyar  Építész  K amara egésznapos 

szak mai  rendez vényét ,  a  Szeptember 
Fesz tet  szeptember  21- én az Ö tpacsir ta 

utcai  szék házában. 

Délelőtt a Magyar Építész Kamara tagoza-
tainak bemutatkozása után Tutervai Mátyás 
Kulcsár Attila építész-íróval beszélgetett, 
aki néhány roppant humoros versét is fel-
olvasta. A nap folyamán elosztva három 
nagynevű tervezőiroda mutatkozott be, 

„Akikről a hírek szólnak” címmel: az Archi-
kon Architects, az M-Teampannon Építész-
mérnöki Kft., illetve a Bánáti+Hartvig Épí-
tész Iroda Kft. Mindegyik előadás nagyon 
izgalmas volt, sok látványos projektet mu-
tattak be, annak ellenére, hogy mindössze 
húsz perc állt rendelkezésükre. 
Online beszélgetés keretében négy külföl-
dön élő és dolgozó építésszel hallhattunk 
beszélgetést: Juhász Ádám - Zürichből, Ko-
zák Andrea - Baliról, Sebes Péter - London-
ból jelentkezett be, izgalmas helyi tervezési 
metódusokat, előírásokat, tapasztalatokat 
osztva meg velünk. A nap fő szakmai tá-
mogatója a Mapei Kft. volt, akik a Nemzeti 
Atlétikai Stadion rendkívül összetett víz-
szigetelési munkáinak bemutatásán ke-
resztül ismertettek meg minket termékeik 
sokszínűségével. Szerencsére a délelőtti 
eső az ebéd idejére elállt, így a hangulatos 
udvaron költhettük el finom svédasztalos 
ebédünket zenei aláfestés mellett, amit 
Bolberitz Henrik szolgáltatott. 
A folytatásban a „Budapest vs. agglomerá-
ció” címmel kerekasztal beszélgetést hall-
gathattunk meg a települések fejlődéséről, 

amelyen Erő Zoltán - Budapest Főváros, Je-
ney Andrea – Pilisszentiván, Massányi Kata-
lin - Budapest, XIII. kerület, Mészáros Judit 

- Gödöllő főépítésze volt a vendég. Ezután 
Horváth László, a Fonó igazgatója, a Paj-
taKult ötletgazdája és kulturális igazgatója 
ismertetett meg minket csodálatosan fel-
újított pajtákkal és - az ezekben rendezett 

- izgalmas programokkal. Gombos Márk, te-
lepülésrendezésért és építéshatósági ügye-
kért felelős helyettes államtitkár ismertette, 
hogy a beruházási törvény várhatóan az év 
vége felé fog hatályba lépni, az építészeti 
törvényjavaslaton még az utolsó javítások 
folynak, és mik lesznek ebben a főbb válto-
zások. Az új törvény jelenlegi hatálybalép-
tetési dátuma jövő év februárja, de lehet, 
hogy még ez is késni fog. Megköszönte a 
megküldött javaslatokat az új OTÉK kon-
cepció alkotására, ezen és az új építészeti 
törvényhez kapcsolódó sok rendeleten 
még dolgoznak. 
Az utolsó előadás „A tehetség öröklődik” 
címmel egy beszélgetés volt az építész 
generációkról: Turi Attila és fia, Gergő, va-
lamint Vadász Bence, édesapja György, és 
unokaöccse, Balázs adták a témát. A nap 
méltó lezárásaként tapas-t kóstolhattunk 
a Pitpit étterem jóvoltából, süteményeket 
a Nándori cukrászdából, és borokat a Csehi 
pincészetből. Az esti kellemes jazz-zenét 
Haaz Imre és a Jazz Kombó szolgáltatta. 

MEGÚJULT A KAMARAI SZÉKHELY

S ze p te m b e r  e l s ő  f e l é b e n  c s a k n e m 
ké t h e te s ,  b e l s ő  é p í té s i  mu n ka f o l ya m a t 

za j l o t t  a  ka m a ra i  s zé k h e l ye n . 

2015-ben volt legutóbb hasonló művelet, ak-
kor pályázati forrásból került kialakításra az 
új vizes blokk, megújult a tárgyaló. Ezúttal – 
ugyancsak központi támogatással - az ügyfél-
fogadó parkettáját csiszolták, lakkozták újra a 
szakemberek, illetve a Rauscher Miksáról elne-
vezett, nagyobb alapterületű teremben meg-
szüntették a fali vizesedést, továbbá az esztéti-
kai festés is történt mindkét helyiségben. 
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